

[1]单剑锋,翟波.基于小波变换的无线电引信目标识别研究[J].弹箭与制导学报,2009,6:288.

SHAN Jianfeng,ZHAI Bo.Wavelet Based Target Detection for Radio Fuze Signal[J].,2009,6:288.

点击复制

基于小波变换的无线电引信目标识别研究(PDF)

《弹箭与制导学报》[ISSN:1673-9728/CN:61-1234/TJ] 期数: 2009年第6期 页码: 288 栏目: 相关技术 出版日期: 2009-12-25

Title: Wavelet Based Target Detection for Radio Fuze Signal

作者: [单剑锋 1](#) ; [翟波 2](#)

1 南京邮电大学电子科学与工程学院, 南京 210003;2 辽宁石油化工大学, 辽宁抚顺 113001

Author(s): [SHAN Jianfeng 1](#) ; [ZHAI Bo 2](#)

1 College of Electronic Science and Engineering, Nanjing University of Posts and Telecommunications, Nanjing210003, China; 2 Liaoning Shihua University, Liaoning Fushun 113001, China

关键词: [小波变换](#); [无线电引信](#); [特征提取](#)

Keywords: [wavelet transform \(WT\)](#) ; [radio fuze](#); [feature extraction](#)

分类号: TN911;TJ43

DOI: -

文献标识码: A

摘要: 根据无线电引信回波多普勒信号功率主要集中在低频部分的特点,对淹没在噪声中的无线电引信回波信号进行小波分解,提取低频段不同频带内信号能量作为特征,用Fisher判别方法对目标进行检测。针对不同信噪比,对某典型无线电引信回波信号进行定量研究,实验结果表明该方法是有用的。

Abstract: Feature extraction of radio fuze signal using wavelet transform is discussed in this paper. The signal is first decomposed by wavelet transform, and on the basis, the decomposed coefficients are reconstructed to form a new time series, from which some energy parameters can be extracted by time-domain analysis. The target signal is detected by Fisher discrimination criterion. The effectiveness of the method is verified by a typical radio fuze signals with different signal to noise ratio (SNR).

参考文献/REFERENCES

- [1] Sherlock B G. Wavelet based feature extraction for target recognition and minefield detection, ADA401966 [R]. National Technical Information Service, 2002.
- [2] Elif, Derya, beyli. Wavelet/mixture of experts' network structure for EEG signals classification [J]. Expert Systems with Applications. 2008, 34 (3) :1954-1962.
- [3] 王小丹, 王积勤. 基于小波分解及KCN的雷达目标特征提取 [J]. 电波科学学报, 2003, 18 (2) :32-37.
- [4] Serhat Seker, Emine Ayaz. Feature extraction related to bearing damage in electric motors by wavelet analysis [J]. Journal of The Franklin Institute, 2003, 340 (2) :125-134.
- [5] A Hossen, F Al-Wadahi, J A Jervase. Classification of modulation signals using statistical signal characterization and artificial neural networks [J]. Engineering Applications of Artificial Intelligence, 2007, 20 (4) :463-472.
- [6] 单剑锋, 崔占忠, 贾永红. 基于小波神经网络的无线电引信目标识别 [J]. 弹箭与制导学报, 2005, 25 (4) :476-478.

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(103KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

统计/STATISTICS

摘要浏览/Viewed

全文下载/Downloads 442

评论/Comments 181

[RSS](#) [XML](#)

- [7] Lin, jiang. Feature extraction of machine sound using wavelet and its application in fault diagnosis [J]. NDT and E international, 2001, 34 (1) :25-30.
- [8] YANG Xuezhi, PANG Grantham, YUNG Nelson. Discriminative training approaches to fabric defect classification based on wavelet transform [J]. Pattern Recognition, 2004, 37 (5) :889-899.
- [9] Cowling Michael, Sitte Renate. Comparison of techniques for environmental sound recognition [J]. Pattern Recognition Letters, 2003, 24 (15) :2895- 2907.
- [10] Chein - I Chang, Baohong Ji. Fisher' s linear spectral mixture analysis [J]. Geoscience and Remote Sensing, IEEE Transactions on. 2006, 44 (8) : 2292-2304.

备注/Memo: 收稿日期:2008-12-11 基金项目:南京邮电大学引进人才科研启动基金 (NY207024) 资助作者简介:单剑锋 (1967-), 男, 浙江东阳人, 副教授, 博士, 研究方向:目标探测与信号处理。

更新日期/Last Update: 2009-12-25